

Job Access

Driving disability employment

တၢ်ဂ့ၢ်နီၢ်နီၢ်အကၢၣ်း

တၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတဆူၣ်တချ့တဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိၣ်ဝဲဒၣ်အါအါကလုာ်အိၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတဆူၣ်တချ့တဖၣ်အဂီၢ်လၢတၢ်ကမၤစၢၤအဲၣ်သ့ၣ်လၢအက အိၣ်ကတၢ်ကတီၢ်ဟံးအသး.ယုၤဒီးဟံးယၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤတခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဟံးယုၤ-

လၢလဲၤတၢ်ဆီၣ်ထွဲၤဟ့ၣ်တၢ်မၤကစၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂဲၤအုၣ်အါထီၣ်လၢအကဒီးလဲၤပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတဆူၣ်တချ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်တကၢအဂီၢ်တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်မၤအလီၢ်အပူၤမၤစၢၤဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်အလဲၤတဖၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၢ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၤအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်လၢပုၤလၢအအိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအဲၣ်သ့ၣ် အံၤမ့ၢ်လၢအဲၣ်သ့ၣ်အနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သးအက့ၢ်အဂီၢ်တလၢတပျဲၤတဆူၣ်တချ့အယိမ့ၢ်တဖၣ်တၢ်ဆူၣ်တခါအတၢ်ဆီၣ်သးအယိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၢ်လီၤစ့တၢ်ဟံးပနီၣ်ဟ့ၣ်လီၤအံၤမၤစၢၤန့ၣ်ဒီးတၢ်လၢၣ်ဘျီၣ်လၢၣ်စ့လၢတၢ်လဲၤဆူၣ်တၢ်မၤအလီၢ်ဒီးတၢ်ဟဲၤက့ၢ်ကဒါ.တၢ်မၤလီၤမၤဒီး.တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤ.တၢ်မ့ၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ် မ့ၢ်တဖၣ်တၢ်က့ၢ်ပုၤတၢ်မၤဖဲန့ၣ်ဒၣ်ကမ့ၢ်တၢ်တီၢ်ထီၣ်ဆူၣ်လီၤမ့ၢ်တသ့ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးလီၢ်သးက့ၢ်အတၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ကစးထီၣ်မၤန့ၢ်တၢ်မၤတခါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢၤဟ့ၣ်ကဒါက့ၢ်ဂီၢ်စ့တၢ်လၢၣ်ဘျီၣ်လၢၣ်စ့လၢတၢ်သးလီၢ်သးက့ၢ်အဂီၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်တကၢအဂီၢ်ပုၤမၤစၢၤတၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်က့ၢ်န့ၣ်လိတၢ်တဖၣ်အတၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်မၤတဖၣ်အံၤမၤစၢၤန့ၣ်သ့ၣ်ဒၣ်ဖဲန့ၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၤမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးဝဲ ဒၣ်ဒီးနီၢ်သးအတၢ်ဆူၣ်တခါအိၣ်ခိၣ်မ့ၢ်.န့ၣ်ဘၣ်စ့တၢ်ဟဲၤန့ၣ်အတၢ်ဆီၣ်ထွဲၤမၤစၢၤလၢအကြးအဘၣ်.ဒီးန့ၣ်လိယုၤဒၣ်တၢ်မၤတခါအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယီၣ်အပူၤအံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယီၣ်လၢန့ၣ်တၢ်မၤကလီၢ်မၤဒၣ်က့ၢ်န့ၣ်လိန့ၣ်နီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢ တပျဲၤတဆူၣ်တချ့အယိ.တၢ်ဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးမ့ၢ်တဖၣ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲၤအိၣ်ချ့အတၢ်ဆီၣ်သးအယိအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂဲၤမ့ၢ်ကျိၤလဲၤက့ၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအသီအတၢ်တီၢ်ကျိၤမၤစၢၤဒၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်ကျိၤလဲၤက့ၢ်ဆံးဆိဖိလၢအမ့ၢ်တၢ်အသီတခါအခါန့ၣ်လီၤ.

ထံၣ်ကီၢ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်လဲၤဒီဖျိအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢၤဒၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်သးဝဲလၢန့ၣ်မၤဒၣ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအတၢ်လဲၤဒီဖျိလၢတၢ်ဟ့ၣ်အလဲၤမ့ၢ်တဖၣ်တဟ့ၣ်အလဲၤလၢအက မၤစၢၤန့ၣ်လၢန့ၣ်အါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤဒီးတၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမၤစၢၤပုၤကညိၤလၢအကအိၣ်ကတၢ်ကတီၢ်ဟံးအသးလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအဂီၢ်ဒီးယုၤတၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအိၣ်စၢၤလၢယါခိၣ်တၢ်လီၢ်တဖၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်မၤစၢၤမၤဂ့ၢ်ထီၣ်န့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်.တၢ်ဖး.တၢ်က့ၢ်မ့ၢ်တဖၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒုးအတၢ်သ့ၣ်ဘၣ် တဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအုၣ်လၢအဘၣ်ထွဲၤဒီးတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖံးတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတခါလၢအဂီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်နီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး က့ၢ်ဂီၤတလၢတပျဲၤတဆူၣ်တချ့အဂ့ၢ်အကျိၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤအ လီၢ်လၢတၢ်က့ၢ်ထုးထီၣ်အီၤလၢန့ၣ်.လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် www.jobaccess.gov.au မ့ၢ်တဖၣ်ကိးဘၣ် JobAccess အပူၤဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တကၢလၢ ၁၈၀၀၄၆၄၈၀၀-လိတဲၤစိတၢ်ကိးလၢတၢ်ကိးဒီဖျိလိတဲၤစိတီၢ်စ့ၣ်န့ၣ်အပူၤအလဲၤဘၣ်တၢ်ယုၤအီၤန့ၣ်လီၤ.



JobAccess is the national hub for workplace and employment information for people with disability, employers and service providers.

Australian Government 1800 464 800 www.jobaccess.gov.au

Available services and programmes for people with disability V.1.0 1890.06.16U - KAREN